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  Warszawa, 01 lipca 2022 r. 

 

Notatka informacyjna z IX posiedzenia Podkomitetu ds. rozwoju partnerstwa 
Komitetu do spraw Umowy Partnerstwa 

Spotkanie odbyło się 1 lipca 2022 r. w formule on-line. Pani Ewa Kulik-Bielińska podsumowała prace 
grupy zajmującej się regulaminem KUP oraz Podkomitetu ds. rozwoju partnerstwa. Dyrektor Anna 
Mickiewicz (DZF, MFiPR) wygłosiła prezentację nt. Wytycznych w zakresie realizacji zasady partnerstwa 
w 2021-2027 roku. Dalsza część spotkania poświęcona była dyskusji nt. kierunku działania Podkomitetu 
w kwestii dotyczącej Wytycznych, roli podkomitetu w KPO oraz prezentacji pana Kuby Wygnańskiego 
na KUP dot. zagospodarowania 0,25 EFS+. 

Główne kwestie poruszone podczas posiedzenia Podkomitetu: 

1) Pani Ewa Kulik-Bielińska podsumowała prace nad regulaminami Komitetu Umowy Partnerstwa 
i  Podkomitetu ds. rozwoju partnerstwa. W nowej wersji regulaminu KUP zaproponowano m.in.: 

a) określenie składu KUP zgodnie z Rozporządzeniem Ogólnym Parlamentu Europejskiego 
i Rady(UE) 2021/1060 z dnia 24 czerwca 2021 r.  (Artykuł 8.) i Rozporządzeniem 
delegowanym Komisji (UE) NR 240/2014 z dnia 7 stycznia 2014 r. w sprawie Europejskiego 
Kodeksu Postępowania w zakresie Partnerstwa, który wprowadza trzy kategorie 
partnerów: społecznych, gospodarczych i reprezentujących społeczeństwo obywatelskie, 

b) aktywizację członków poprzez powrót do idei utworzenia prezydium  Komitetu 
składającego się z 6 osób: przewodniczący i zastępca przewodniczącego, jeden 
przedstawiciel administracji samorządowej, po jednym przedstawicielu z grupy partnerów 
społecznych, gospodarczych i społeczeństwa obywatelskiego, 

c) umożliwienie członkom KUP zgłoszenia punktów do obrad również takich, które  który 
mogą być poddane pod głosowanie na posiedzeniu, 

d) zobowiązanie członków Komitetu i Podkomitetu do uczestnictwa w posiedzeniach 
i głosowaniach pod rygorem odwołania, 

e) wprowadzenie kworum – uchwały podejmowane będą w obecności minimum połowy 
członków i minimum 1/3 obecności członków z poszczególnych grup partnerów, 

f) wprowadzenie praktyki podejmowania ważnych uchwał na posiedzeniu  i po uprzednim 
ich przedyskutowaniu, 

g) uporządkowanie kolejności paragrafów regulaminu i nadanie im logicznej hierarchii, 
h) zwiększenie częstotliwości spotkań komitetu i podkomitetu (co najmniej raz na kwartał), 

2) Przypomniana została uchwała Podkomitetu postulująca uwzględnienie w Ustawie o prowadzeniu 
polityki rozwoju rozporządzenia delegowanego Komisji Europejskiej ws. Europejskiego Kodeksu 
postępowania w zakresie partnerstwa, które wprowadza trzy kategorie partnerów: społecznych, 
gospodarczych, reprezentujących społeczeństwo obywatelskie. 

a) Przedstawicielka NSZZ Solidarność wyraziła opinię, że podział na partnerów jest istotny, 
ponieważ w ich ocenie ułatwia to podział pracy między partnerami. 

3) Pan Marcin Tumanow zaproponował przepracowanie tematu konferencji na mailach. 
4) Pan Jakub Wygnański poinformował o przeprowadzonych badaniach na temat budowania 

zdolności partnerów, przede wszystkich organizacji społeczeństwa obywatelskiego. Przedstawił 
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uczestnikom dotychczasowe wyniki realizowanych analiz na zlecenie Komisji Europejskiej i zachęcił 
zainteresowanych członków do kontaktu. 

5) Odbyła się dyskusja nad powołaniem prezydium KUP i Podkomitetu. W jej wyniku sformułowane 
zostały następujące wnioski: 

a) Prezydium pozwoli na zaangażowanie partnerów w przygotowanie prac KUP i Podkomitetu 
i skutkować będzie większym poczuciem odpowiedzialności za  pracę obu ciał, 

b) prezydium odciąży przewodniczącego i umożliwi podział pracy między kilka osób, 
c) powodem, dla którego prezydium mogło się nie sprawdzić w poprzednim okresie, był jego 

skład zdominowany przez przedstawicieli rządu w randze ministrów skutkujący małą 
częstotliwość spotkań, 

d) w skład prezydium powinni wejść przedstawiciele każdej grupy partnerów, 
e) prezydium będzie miało władzę  ograniczoną regulaminem i przypisanymi mu zadaniami. 

6) Przedstawicielki Konfederacji Lewiatan i OFOP poinformowały, że wysłały prośbę o wydłużenie 
czasu do zgłaszania uwag do dokumentów związanych z UP i rozplanowanie konsultacji 
dokumentów w czasie. 

7) W ramach prezentacji na temat wytycznych dotyczących zasady partnerstwa na lata 2021-2027 
pani dyrektor Anna Mickiewicz: 

a) przedstawiła harmonogram prac nad wytycznymi, 
b) wskazała kwestie, które były brane pod uwagę przy opracowywaniu wytycznych, 
c) przedstawiła najważniejsze kwestii uregulowane w wytycznych: kategorie partnerów; 

budowania potencjału partnerów; sposoby angażowania partnerów na poszczególnych 
etapach realizacji polityki spójności UE; monitoring i ocenę realizacji zasady partnerstwa; 
dobre praktyki. 

d) wskazała kwestie, których nie uregulowano wytycznymi. 
8) Zostanie wysłane pismo przez przewodniczącego Podkomitetu z postulatem, aby termin 

konsultacji wytycznych zarówno dot. KPO jak i nowej perspektywy finansowej wynosił maksymalny 
ustawowo ustalony czas. Podkomitet wyraził opinie że dokumenty powinny mieć hierarchię. 

9) Członkowie Podkomitetu zostali zapoznani z prezentacją o budowaniu potencjału obywatelskiego 
w ramach EFS+, która zostanie prezentowana podczas najbliższego posiedzenia KUP. 

Członkowie Podkomitetu stawiali pytania i kierowali prośby do resortu o: 

1) usprawnienie procesu zapraszania na spotkanie on-line i zapewnienie dostępu do linku do 
posiedzenia wszystkim członkom Podkomitetu, 

2) powołanie prezydium, które umożliwiłoby lepszy podział prac w Komitecie 
ds. Umowy Partnerstwa, 

3) informacje o możliwości wydłużenia terminu składania uwag do wytycznych poza wskazane 
w ustawie wdrożeniowej 30 dni, 

4) uporządkowanie i hierarchizacja wytycznych w jakiej kolejności powinny być omawiane oraz jak 
racjonalnie ułożyć je w czasie. 

Informacje i odniesienia do uwag przekazane przez przedstawicieli resortu: 

1) zostanie zweryfikowana lista mailingowa, w związku ze zgłaszanym brakiem otrzymania maila 
z linkiem do spotkania. Wprowadzona zostaje praktyka potwierdzenia otrzymania  maila, 
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a w przypadku braku odpowiedzi, Sekretariat Podkomitetu skontaktuje się telefonicznie 
z członkami w celu otrzymania informacji, 

2) resort w odpowiedzi na chęć stworzenia prezydium odwołał się do negatywnych doświadczeń 
z wcześniejszego funkcjonowania tej instytucji. W ramach rozwiązania kompromisowego 
zaproponował  stworzenia grupy zadaniowej, która wspomoże prace komitetu, 

3) minimalny termin konsultacji wynoszący obecnie 14 dni zostanie wydłużony przynajmniej o 7 dni 
4) W odniesieniu do wytycznych resort wskazał, że najpierw omawiane będą wytyczne dotyczące 

zasady partnerstwa a następnie wytyczne dotyczące KM. 

Pani Dyrektor Małgorzata Szczepańska wyraziła zdanie, że DG REGIO ma negatywne stanowiska na 
temat powoływania KM przed zaakceptowaniem programów przez KE. Wskazując przy tym, że jest to 
niezrozumiałe i nie ma pokrycia w dokumentach unijnych. Dodając, że jeżeli faktycznie KE nie wyrazi 
zgody, to powołany zostanie prekomitet. 

Podsumowanie ustaleń z posiedzenia Podkomitetu: 

1) uchwała Podkomitetu w sprawie przyjęcia zmian w Regulaminie Podkomitetu została przyjęta. 
W posiedzeniu uczestniczyło 17 osób uprawnionych do głosowania. Zostało oddanych 9 głosów za, 
1 głos przeciw. 7 osób uprawnionych do głosowania wstrzymało się od głosu, 

2) ustalono, że przygotowany przez zespół roboczy Regulamin KUP będzie przedmiotem dyskusji 
członków KUP na kolejnym spotkaniu, 

3) uzgodnienie przez członków podkomitetu przesłania pisma przez przewodniczącego z postulatem 
wydłużenia czasu na konsultację wytycznych i nadania właściwej hierarchii 
konsultowania dokumentów, 

4) należy przekazywać uwagi do wytycznych jak najszybciej by nie wstrzymywać 
realizacji programów. 


